
Komise pro cestovní ruch Rady Jihočeského kraje 

tajemník: Jan Martínek, tel. 386 720 561, e-mail: martinek@kraj-jihocesky.cz 

 

České Budějovice, 26. 9. 2023 

 

Zápis č. 18/2023 

z 18. jednání Komise pro cestovní ruch Rady Jihočeského kraje,  

které se konalo online 

  

 

Přítomni: Mgr. Tomáš Polanský, Pavla Šádková, Mgr. Radek Pileček, Ing. Jiří Roubíček, RNDr. 

Ladislav Havel, Ing. Karel Kratochvíle, Ing. Jiří Fišer, PhDr. Ludmila Ourodová 

Omluveni:  Jindřich Soukal, Ing. Milan Zálešák, Mgr. Ondřej Lee Stolička 

Hosté: Mgr. František Talíř  

 

Program jednání: 

1) První návrh obsahu dotačních programů - draft pravidel 

2) Regionální stálá konference 

3) Hodnocení sezóny a plány 2024 

4) Různé  

a. Bezbariérová stezka KČT Vrbenské rybníky 

b. Informace ze setkání CzechTourism v Praze 

c. Informace o postupu v rámci projektu Sister Cities 

 

Jednání zahájil a řídil předseda komise. Přítomno 8 členů, komise byla usnášeníschopná. 

 

Bod 1: První návrh obsahu dotačních programů - draft pravidel  

Po krátkém úvodu dostal slovo F. Talíř, který okomentoval stav vyjednávání o dotačních titulech. 

Nejdříve proběhne debata na koalici, cílem je obhájit 10 mil. na DP jako loni + je tu (u všech titulů) 

úvaha systémově nechat více peněz v menších městech a obcích (větší města mají větší rozpočty). 

Koalice bude jednat o nastavení příští týden, následně opozice a pak proběhne schvalovací proces. 

 

T. Polanský se zeptal, zda by byl prostor navýšit příspěvek destinačním managementům? F. Talíř 

odpověděl, že se můžeme pohybovat v rámci těch deseti milionů, je otázka z čeho to potom sebrat. T. 

Polanský poté navrhl, zda nedat body navíc na aktivní turistiku – je to téma kraje. 

 

Následně se zeptal, zda budou karavany samostatně, nebo půjdou do opatření? Podle F. Talíře je to 

lepší jako opatření – dá se tam lépe pohybovat mezi těmi jednotlivými OP. 

 

F. Talíř na základě požadavku T. Polanského bude průběžně informovat o postupu ohledně DP. 

L. Havel podal krátkou informaci o kulatém stole na MMR – poznatky: 1) velký dík za to, že tady na 

kraji ta podpora CR je v takovém rozsahu, nemůžeme čekat na pomoc ze státu a MMR nám nikterak 

nepomůže 

2) začal tam chodit, rád to bude s krajem koordinovat. 

 

Bod 2: Regionální stálá konference 

Bod uvedl předseda T. Polanský, je přesvědčen, že je třeba ji obnovit jako platformu coby takový širší 

kulatý stůl. Dne 15.9.2023 byla rozeslána Petrem Soukupem aktualizovaná podoba seznamu pracovní 

skupiny  RSK (zasláno přílohou) Pan předseda neobdržel návrhy na doplnění seznamu. Dne 15. 



listopadu 2023 bude na krajském zasedání Regionální stálé konference předložena žádost o 

aktualizaci členů a stálých hostů pracovní skupiny. Seznam byl rozšířen o další členy, a to primárně o 

zástupce jednotlivých odborů Krajského úřadu Jihočeského kraje, organizace destinačního 

managementu certifikovaných turistických oblastí Jihočeského kraje a instituce doporučené Komisí 

pro cestovní ruch Rady Jihočeské kraje. Na tajemnici pracovní skupiny navržena Ing. Andrea Maxová 

(maxova@jccr.cz), pracovní skupina spadá pod Sekretariát Regionální stálé konference, Odbor 

evropských záležitostí Krajského úřadu Jihočeského kraje. Pan předseda by např. podzimní setkání 

pracovní skupiny RSK rád propojil i jako setkání zástupců TIC a cestovního ruchu (podobně jako již 

proběhlo v rámci zasedání komise CR) RSK reflektuje krajskou strategii CR 2021-2030. 

 

 

U s n e s e n í   č. 9/2023/KCR-18 

Komise pro cestovní ruch Rady Jihočeského kraje  

doporučuje 

schválit aktualizovaný seznam pracovní skupiny cestovního ruchu v rámci RSK. 

Hlasování 7/0/0 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

Bod 3: Hodnocení sezóny a plány 2024 

 (během bodu se připojil pan K. Kratochvíle) 

 

T. Polanský krátce uvedl bod jednání. Téma roku 2024 – aktivní turismus cyklo a pěší. Vyjde kvartální 

newsletter centrály a DMO. V CR pokles oproti roku minulému, návštěvníci si spíše vybírají – např. v 

ČB nárůst gastra a infocentra, pokles Černé věže. Dále upozornil na to, že důležitá je kvalita, 

propagace a udržet krok s konkurencí. 

 

L. Havel poukázal na to, že drastická věc, která tlačí náš turismus dolů, jsou ceny a jejich nárůst – žel 

to velmi omezuje náš cestovní ruch. Příkladem je možno porovnat různé ceny zde a v zahraničí – 

nárůst cest do zahraničí. 

 

Bod 4: Různé 

 

a. Bezbariérová stezka KČT Vrbenské rybníky 

Pan T. Polanský uvedl bod. Po aktuální diskusi s domovem důchodců U Hvízdala byla potvrzena déle 

známá informace ohledně dokončené stavby projektu Revitalizace Vrbenských rybníků. Cesta po 

hrázi byla vysypána štěrkem a kameny – tento povrch je velmi hluboký a nedošlo k jeho zhutnění, je 

proto náročné pro starší návštěvníky a hendikepované na vozíku zdolat tuto trasu, která je ze strany 

KČT avizována jako bezbariérová. Měli bychom se proto věnovat tomu, zda ji dostaneme do 

původního stavu - což by bylo vhodné v ohledu na možnost prezentace a místní obyvatele, zejména 

domov důchodců a Arpidu. Eventuálně necháme toto označení odstranit/nechat znovu posoudit, zda 

je trasa vhodná. Je třeba též zjistit, jaká byla dohoda s krajem ohledně cesty. 

 

U s n e s e n í   č. 10/2023/KCR-18 

Komise pro cestovní ruch Rady Jihočeského kraje  

doporučuje 

Radě Jihočeského kraje nechat zkontrolovat stav dokončené stavby v lokalitě Vrbenské rybníky, kde 

se nachází stezka, která je KČT definována jako bezbariérová, zda tyto parametry pro revitalizaci 

naplňuje, resp. zda byla stavba správně realizována. 

Hlasování 8/0/0 

Usnesení bylo přijato. 

 



b. Informace ze setkání CzechTourism v Praze 

 

Bod uvedl T. Polanský.  

 

Letošní rok 2 vizuály - téma Tradice - nečekané situace - Ďáblova prdel (#nečekaná expozice) a 

Holašovice (#streetparty). 

 

České Budějovice jako hlavní komunikační téma pro advent v ČR (nečekaný Black Friday), alternativa 

Blatná - pro zimu 2023budou 3 témata Advent, Běžky, Sjezdovky. 

 

Na roky 2024-2025 Vznik nových vizuálů na Vltavě a na Ferratě Hluboká - pro rok 2024/2025 téma 

aktivní turistika - využije se i v kombinaci wellness terminologie 

 

Proběhlo 10 schůzek se zahraničním zastoupením 

 

Realizace NPPCR bude nejspíš posunuto o rok, stále se čeká na oficiální dokument o rozhodnutí 

(minimálně u zúčastněných žadatelů). 

Vyhlášení nové výzvy v Q1 2024 - otázka podmínek, ale základ na aktuálních 

 

c. Informace o postupu v rámci projektu Sister Cities 

 

T. Polanský informoval, že proběhlo jednání na úrovni senátor Tomáš Jirsa, ředitel JCCR Petr Soukup, 
Tomáš Polanský a Jindřich Soukal s velvyslankyní J.E. pí. Kenssy Dwi EKANINGSIH. Cílem je 
propojení sesterských památek UNESCO a důležitých turistických cílů - jak marketingově, tak i v rámci 
studentských projektů, expozic, festivalů, gastroeventů. Sister cities mají celosvětovou síť, s Indonésií 
propojeno k nám nejblíže Portugalsko. Vize dalších postupů by měla být představena na jaře 2024 - 
hlavní investice ze Hluboké nad Vltavou, mělo by se to postupně posouvat. 
 

Další zasedání proběhne pravděpodobně 7.11.2023, případně dle potřeby v ohledu na dotační 

program. 

 

Jednání bylo ukončeno v 13:40 hod. 

 
 

 

Zapsal:  Jan Martínek 

 

Ověřil:      Mgr. Tomáš Polanský 


